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          S L O V O    S T A R O S T K Y
Vážení spoluobčané!

Dny se zkrátily, noci prodlou-
žily, teplota klesá pod bod mra-
zu – to jsou všechno neklamné 
známky přicházející zimy, vá-
nočních svátků a konce roku 
2016. Opět se budeme ohlížet 
za všemi událostmi, které jsme 
prožili. Připomeneme si všech-
ny blízké i přátele a známé, se 
kterými jsme se museli navždy 
rozloučit. Bývá zvykem, že i mé 
poslední každoroční slovo bývá 
takovým ohlédnutím za vším, co 
se v daném roce událo, co se po-
dařilo a kde ještě máme rezervy.

Jako každý rok jsme měli 
plno plánů pro zlepšení vzhledu 
městyse a života v něm. Hlav-
ním úkolem bylo získání dotace  
z fondu SFDI na vybudování 
chodníku podél řeky a auto-
busového zálivu s parkovištěm  
u hřbitova. Bohužel nám dota-
ce poskytnuta nebyla a udělali 
jsme maximum, abychom uspěli 
v příštím roce. Podařilo se nám 
připravit projekt na vybudování 
veřejného osvětlení, které se bude 
budovat současně s chodníkem. 
Pevně věřím, že žádost o dota-
ci, kterou budeme v nejbližších 
dnech opět na SFDI podávat, již 
bude úspěšná.

V posledních dnech bylo do-
končeno zateplení hasičské 
zbrojnice, zejména zaizolování 
střechy její šatny. Na tento pro-
jekt nám byla poskytnuta dotace 
z Kraje Vysočina ve výši 110 tisíc 
Kč a celkové náklady dosáhly cel-
kové výše cca 250 tisíc Kč. Hasič-
ská zbrojnice prokoukla a stala se 
reprezentativní budovou v našem 

městysi.
V letošním roce byly dokon-

čeny přestavby splavů na Hodo-
nínce v části Močidel. Jsme rádi, 
že i tato akce byla dokončena 
úspěšně a od září je prostor u Ho-
donínky ve stavu, na který jsme 
zvyklí. Podobně byla ukončena i 
rekonstrukce mostu na Podhor-
čí. V souvislosti i s touto stavbou 
jsme se v letošním roce rozhodli 
pořídit pasport místních komu-
nikací, který doplní dopravní 
značení nejen na silnicích vyš-
ších tříd, ale také na některých 
místních komunikacích. Nicmé-
ně některé křižovatky – u kontej-
nerů na Močidlech, či u Slepičky 
– zůstanou bez dopravního zna-
čení, neboť zde platí nejzáklad-
nější pravidlo, kterým se každý 
řidič musí řídit, a tím je pravidlo 
pravé ruky. V souvislosti s do-
pravním značením pracujeme  
na umístění velkého dopravního 
zrcadla proti výjezdu na Podhor-
čí. Zrcadlo bude dodáno v nej-
bližších týdnech a tou dobou by 
měla být schválena všechna vyjá-
dření, která jsou pro umístění to-
hoto zrcadla potřebná. Plánuje-
me umístění dopravních zrcadel  
i na vrtěžířské křižovatce a proti 
výjezdu z Malé Olešničky. Věří-
me, že tato opatření zvýší bezpeč-
nost silničního provozu. Osazení 
dopravního značení na silnici 
I/19 bude hrazeno z prostředků 
ŘSD, kromě zrcadla. Ostatní do-
pravní značení musíme zakoupit 
z vlastních prostředků.

Dále byla provedena výmě-
na střešní krytiny na márnici, 
kam již výrazně zatékalo včetně 

(pokračování na str. 3)

Už po-
druhé svítila 
h v ě z d i č k a 
Š t ě p á n o v a 
na vánoční 
mapě akce 
Česko zpívá 
koledy. To 
znamená, že 
jsme si spolu 
s tisícovka-

mi lidiček ve středu 14. prosin-
ce přesně v 18 hodin zazpívali  
na náměstích. Podmínkou ne-
bylo umět krásně zpívat, ale 
hlavně umět se radovat z našich 
krásných vánočních koled. A my 
jsme si to užívali! Na harmoniku 
nás doprovázela paní Šmaterová, 
na housle Šárka Blechová, která 
s maminkou dorazila z Ujčova, 
ozýval se také bubínek, tamburí-

na i rolničky v rukou dětí i paní 
starostky. A hlavně zpěv! Z okol-
ních obcí se také ke „starousedlí-
kům“ přidali „přespolní“ zpěváci 
a velmi nás tím potěšili. Zahří-
vali jsme se vánočním punčem 
připraveným paní Vondrovou  
a u srdíčka nám zůstal hřejivý 
pocit z krásně prožitého advent-
ního podvečera. Děkujeme! 

Lenka Malá

ŠTĚPÁNOV  ZPÍVÁ  KOLEDY
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Výpis z usnesení zastupitelstva městyse (ZM)

Usnesení č. 13/2016
ze zasedání Zastupitelstva městyse Štěpánov nad Svratkou konaného 
dne 15. prosince 2016 v 18 hodin v zasedací místnosti Úřadu městyse 

Štěpánov nad Svratkou

Zastupitelstvo městyse Štěpánov nad Svratkou:

       BERE NA VĚDOMÍ: 

-  zprávu o činnosti rady městyse 
-  kontrolu usnesení z minulého zasedání zastupitelstva městyse
-  zprávu o činnosti finančního výboru
-  zprávu o činnosti kontrolního výboru
-  zprávu o činnosti kulturní komise
-  zprávu o činnosti ekologické komise
-  inventarizaci majetku městyse za rok 2016 – průběh
-  návrh tarifů vodného a stočného pro rok 2017
      
      SCHVALUJE:

- návrhovou komisi ve složení Bc. L. Juřík, Mgr. S. Kubíková
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- zapisovatele: Mgr. Alenu Boháčovou
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- ověřovatele zápisu: A. Horák, D. Vícha
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Obecně závaznou vyhlášku městyse Štěpánov nad Svratkou č.1/2016, 
o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepra-
vy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- řešení územních anomálií s Obcí Ujčov – Dohodu o změně hranic 
obcí uzavřenou mezi městysem Štěpánov nad Svratkou a obcí Ujčov, 
která se týká řešení územních anomálií. Dohodou budou překatastro-
vány z k. ú. Ujčov do k. ú. Štěpánov nad Svratkou pozemky parcelní 
čísla 305/2, 451, 305/1, 298/2, 450 a část pozemku parcelní číslo 303/2 
o výměře 363 m2, které jsou ve vlastnictví Obce Ujčov. Dále budou 
překatastrovány pozemky z k. ú. Ujčov do k. ú. Štěpánov nad Svratkou 
parcelní čísla 303/3, 303/4, 307/2 a st. 121, které jsou ve vlastnictví pana 
Jaromíra Jurky. 
- vyvěšení záměru na prodej pozemku parcelní číslo 355/3 v k. ú. Vr-
těžíř o výměře 2 637 m2 Obci Ujčov a na odkup pozemků parcelní 
čísla 305/2, 451, 305/1, 298/2, 450 a části pozemku parcelní číslo 303/2  
(o výměře 363 m2 ) o celkové výměře 2 607 m2 od Obce Ujčov
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- z důvodu propojení katastrálních území Štěpánov nad Svratkou  
a Vrtěžíř přesun katastrální hranice mezi k. ú. Kozlov u Lesoňovic  
a k. ú. Štěpánov nad Svratkou překatastrováním pozemků parcelní 
čísla 1, 217/6 a 252 o celkové výměře 2 410 m2 z k. ú. Kozlov u Lesoňo-
vic do k. ú. Štěpánov nad Svratkou
- odkoupení pozemku parcelní číslo 217/6 o výměře 800 m2 po překa-
tastrování hranice od Města Bystřice nad Pernštejnem za navrhova-
nou cenu 10 Kč/ m2

- překatastrování pozemku ve vlastnictví Města Bystřice nad Pernštej-
nem parcelní číslo 858 z k. ú. Štěpánov nad Svratkou do k. ú. Lesoňo-
vice o výměře 25 911 m2

 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Dodatek č. 14 smlouvy o nájmu majetku a provozování vodovodu 
pro veřejnou potřebu obce Štěpánov nad Svratkou ze dne 1. 10. 2004 – 
navýšení pořizovací ceny o 3.596,- Kč 
 pro: 10              proti: 0  zdržel se: 0
- Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: NM-014330039406/001 –  
ke stavbě “Štěpánov nad Svratkou rek. příp. NN“, pozemky parc. č. 
322/5 a 324/10 v k. ú. Olešnička 
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- prodej části pozemku parcelní číslo 376/1 o výměře 383 m2 v k. ú. 
Štěpánov nad Svratkou Martě Tenorové za 35 Kč/ m2

K celkové ceně bude připočtena DPH v předepsané výši.
Kupující si zajistí kupní smlouvu, zaplatí návrh na vklad a daň z nabytí 

nemovité věci.
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- prodej části pozemku parcelní číslo 1019/1 o výměře 70 m2 a čás-
ti pozemku parcelní číslo 273/29 o výměře 6 m2 v k. ú Štěpánov nad 
Svratkou Jiřímu a Janě Haráskovým za 35 Kč/ m2

K celkové ceně bude připočtena DPH v předepsané výši.
Kupující si zajistí kupní smlouvu, zaplatí návrh na vklad a daň z nabytí 
nemovité věci.
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- prodej části pozemku parcelní číslo 588/4 o výměře 102 m2 v k. ú 
Štěpánov nad Svratkou Zdeňku a Dagmaře Pučálkovým za 35 Kč/ m2

K celkové ceně bude připočtena DPH v předepsané výši.
Kupující si zajistí kupní smlouvu, zaplatí návrh na vklad a daň z nabytí 
nemovité věci.
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Přílohu č. 8 Smlouvy o dílo č. 43/2010 na zajištění nakládání s komu-
nálním odpadem s TS na rok 2017
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- žádost o bezplatný pronájem KD pro pořádání turnaje ve stolním 
tenise – Spolek nohejbalový klub
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Ceník služeb na rok 2017:
prodej DVD za 120 Kč, brožura Štěpánov nad Svratkou včera a dnes  
za 60 Kč, kniha H. Jurmana: V nejkrásnějším údolí za 250 Kč
- zvyšuje cenu prodávaných pozemků z dosavadních 35 Kč/ m2  
na 50 Kč/ m2 s platností od 1. 1. 2017
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- návrh rozpočtu ZŠ a MŠ Štěpánov nad Svratkou na rok 2017 v před-
neseném znění, včetně závazných ukazatelů
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Návrh rozpočtu městyse Štěpánov nad Svratkou na rok 2017 v před-
neseném znění doplněný o schválené záměry v částce 25.792,- Kč
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- Rozpočtový výhled – na období 2018 – 2020 v předneseném znění
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
- rozpočtová opatření č. 8, 9/2016 v předneseném znění
 pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0

      NESCHVALUJE:

- prodej části pozemku parcelní číslo 1042 o výměře 48 m2 v k. ú Ště-
pánov nad Svratkou Ing. Štěpánu Štarhovi 
 pro: 0  proti: 8  zdržel se: 2
- finanční příspěvek nohejbalovému klubu ve výši 10.000,- Kč
 pro: 0  proti: 10  zdržel se: 0
      

UKLÁDÁ:
- starostce městyse vyvolat jednání s vedením nohejbalového klubu  
k podání žádosti o příspěvek na činnost s mládeží

Zapsala: Mgr. Alena Boháčová

S P OL E Č E N SK Á
    K RON I K A

Narozené děti: Huber t Vrza l
  Václav Kobza
Významné životní jubileum oslaví v měsících 
leden - březen 2017:
 Vozdecký Bohumil
 Doležalová Marie
 Nováčková Ladislava
 Čupr Zdeněk
 Straková Marie
 Valach František
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S L O V O    S T A R O S T K Y (pokračování ze str. 1)

HODY  A  TLUČENÍ  KAČERA

klempířských prací. Celko-
vá cena díla činila cca 55 tisíc 
Kč. Byly vyměněny plynové 
kotle na zdravotním středisku  
a na úřadu městyse, což jistě ušet-
ří nemalé prostředky za energie  
v těchto objektech.

Vrtěžíř se dočkal nové silnice 
v hodnotě cca 3 miliony Kč, kdy 
městys přispěl částkou 300 tisíc 
Kč. V posledních týdnech roku 
byl do Vrtěžíře dotažen optický 
kabel pro zlepšení digitálního 
šíření KTV a možnosti využití 
připojení přes internet – celková 
cena cca 140 tisíc Kč.

Někomu by se mohlo zdát, že 
se toho moc neudělalo, ale naše 
finanční možnosti jsou omezené 
a na větší akce musíme vždy pro-
středky našetřit, příští roky bu-
dou v případě realizace plánova-
ných projektů, na které žádáme 
již letos o dotaci, velice finančně 
náročné. A které projekty to 
jsou? Zateplení KD a penzionu 
Hodůnka, včetně výměny oken 
a dveří, výstavba polyfunkční 
učebny na dvoře ZŠ, budování 
komunikací – chodník podél 
Svratky, parkoviště u hřbitova, 
chodníky na novém hřbitově, 
pořízení hasičské cisterny, do-
končení výměny VO. Všechny 
tyto akce budou velice zatěžovat 
i obecní rozpočet, přestože u vět-

šiny projektů se výše dotace po-
hybuje v rozmezí od 40% do 90%. 
Proto na tuto zátěž je potřeba se 
připravit.

Závěr tohoto roku je rovněž 
poznamenán řadou dotazů, které 
se týkají povinné revize topenišť 
na tuhá paliva. Mnohé občany 
vyděsily zprávy o výši pokuty, 
která může být v případě ne-
splnění této povinnosti majiteli 
nemovitosti vyměřena. Po kon-
zultaci na odboru životního pro-
středí nám bylo doporučeno, že 
toto nařízení mají občané vnímat 
jako začátek řešení situace s kotli, 
které již nevyhovují přísným nor-
mám a jsou významným zdrojem 
znečišťování ovzduší, zejména 
v topné sezoně. Cílem zákona je 
do roku 2024 dosáhnout výmě-
ny všech nevyhovujících kotlů. 
Revizní zpráva na tyto zejména 
starší kotle by měla být vypra-
cována technikem, který s vámi 
projde způsob zatápění v daném 
druhu kotle a správné nastavení 
hoření, aby nedocházelo k úniku 
nebezpečných spalin do ovzdu-
ší. Technik by tak měl v každém 
domě strávit minimálně hodinu, 
aby všechny technické problémy 
kotle s majitelem prošel a vydal  
o tomto zprávu. Rozhodně se 
nám nikomu nelíbí, že bychom 
si měli za nemalý peníz pořídit 

„papír“, který nás má uchrá-
nit před pokutou a byl vystaven  
na počkání, ale jinak pálit, co 
nám přijde pod ruku. Pokud 
bude tedy některá nemovitost 
prokazatelným zdrojem špatné-
ho spalování, může být tato situ-
ace s dotyčným řešena referenty 
odboru životního prostředí, kteří 
budou zkoumat, zda občan re-
vizní zprávu má a jaké jsou tedy 
důvody přetrvávajícího znečiš-
ťování ovzduší. Měli bychom ale  
k tomuto problému přistoupit 
zodpovědně v tom smyslu, aby-
chom ve svém topeništi spalo-
vali jen taková paliva, která jsou 
k tomu kterému kotli určena a 
přemýšleli o modernizaci kotle 
v nejbližších letech. Pokud bude 
některá nemovitost významným 
znečišťovatelem ovzduší, protože 
v kotli její majitel pálí všechno 
možné, nemůže se pak divit, že 
bude úředníky prošetřován.

Nakonec mi dovolte podě-
kovat některým z Vás za výteč-
nou spolupráci. Děkuji Zdeňku 
Čuprovi za nádhernou rekon-
strukci oplocení kolem sochy 
sv. Jana Nepomuckého v parku  
na náměstí. Děkuji Železárnám 
Štěpánov za ochotu bezúplat-
né pomoci při otryskání výše 
zmíněného oplocení, za výrobu 
nového roštu u Bartoňových,  

za dodání nádob na vodu pro 
nový hřbitov a ochotu při tisku 
tohoto zpravodaje. Děkuji Du-
šanu Víchovi a jeho přátelům 
nejen z Bystřičáku za výrobu 
Ježíškovy pošty, která bude až 
do Nového roku umístěna na ná-
městí vedle vánočního stromu. 
Děkuji dobrovolným i řádným 
členům kulturní komise za ne-
utuchající nadšení při pořádání 
kulturních akcí pro občany. Nej-
bližšími akcemi bude koledování 
Borověnky v kostele sv. Václava  
na Dolním Čepí a ve Štěpánově se 
uskuteční koncert na zakončení 
doby vánoční v neděli 8.1.2017  
v kostele sv. Petra a Pavla.

Přeji nám všem, aby blížící 
se Vánoce přinesly do našich 
domovů klid, pohodu a radost  
ze setkávání s rodinou a přáteli  
a do nového roku 2017 Vám pře-
ji pevné zdraví, štěstí a životní 
optimismus!

Šárka Kunčíková,
starostka městyse

Druhý říjnový víkend ve Ště-
pánově opět patřil hodovému 
veselí. Započalo se v pátek hodo-
vou zábavou v kulturním domě. 
Ani letos nechyběl autodrom, loď  
a další drobné atrakce. Bohužel 
nepřálo počasí a při sobotním 
řádění na kolotočích místy i pr-
šelo. Také stárci a stárkové měli 
hlavní hodový den téměř aprílo-
vý. Nakonec se ale vše vydařilo  
a jejich dlouhou obchůzku vesni-
cí zakončili pod májí bez deště. 
Zde zazněl tradiční ortel, při kte-
rém se snášely na hlavu berana 
sesbírané historky našich spolu-

občanů.
V pondělí si ještě něko-

lik hodových vytrvalců 
mohlo zkusit tlučení ka-
čera. Sešlo se pár skalních 
příznivců, ale veselá ná-
lada nechyběla a zařádili 
si nejen děti, ale i dospělí. 
Povídalo se, tancovalo  
a hlavně tlouklo. Za rozbi-
tí kačera pak děti získaly 
sladkou odměnu, dospělá-

ci něco tekutého. V následujícím 
roce budeme doufat nejen v lepší 
počasí, ale také ve větší účast přes 
celý hodový víkend.

Stanislava Kubíková

POSLEDNÍ  LEČ
Dne 5. listopadu se v našem 

městysi uskutečnila akce Posled-
ní leč.

Po dlouhé době akce s hudbou, 
tancem, dobrým jídlem a pitím. 

Velký dík patří organizátorům, 
a zejména Petru Němečkovi,  
za jejich odvahu, protože jak 
víme, ne vždy se taková akce 
shledá s úspěchem, a proto byli 
po zásluze odměněni hojnou 
účastí. Odvážným štěstí přeje.

Sál byl stylově vyzdoben,  

pro návštěvníky byla připrave-
na bohatá zvěřinová tombola, 
výborná zvěřinová kuchyně – 
výběr z několika druhů jídel, 
příjemná obsluha ve výčepu  
a k tanci i poslechu hrála kapela 
Zuberská šestka, která z každého 
žánru vybrala něco a jistě si kaž-
dý našel tu svou.

Doufáme a těšíme se, že i  
v příštím roce se sejdeme na stej-
ně vydařené Poslední leči.

Hana Kadlecová



Beseda o Austrálii
V úterý 15. listopadu se v pří-

sálí štěpánovského kulturního 

domu konala cestovatelská be-
seda o Austrálii. Povídat o této 
zajímavé zemi nám přijela paní 
Mgr. Alexandra Gabrielová. 

Poutavě vyprá-
věla o svém tří-
týdenním poby-
tu. Našla velkou 
zálibu cestovat 
sama, proto ne-
opomenula řadu 
veselých i napí-
navých příhod. 

O Australanech mluvila jako  
o lidech s otevřeným srdcem, 
přátelskou povahou. Od historie, 
především objevení této země, 
se paní Gabrielová dostávala až  
k současnosti. Přivezla řadu su-
venýrů a typických symbolů 
tohoto kontinentu. Kdo přišel, 
si tak mohl přivonět k eukalyp-
tovému oleji, podržet v rukách 
skutečný australský bumerang 
nebo hudební nástroj původních 
obyvatel – Aboriginců, didge-

ridoo. Na ten se snažili i někteří 
zahrát, což nebylo vůbec snadné. 
Paní Gabrielová má velmi ráda 
botanické zahrady, proto její ces-
ty vedly v části, kterou navštívi-
la, právě do nich. Vyprávěla tedy  
i o řadě zajímavých rostlin, které 
patří k tomuto podnebí, a neza-
pomněla ani na koaly a klokany. 
Beseda měla pouze jedinou chy-
bičku a to tu, že se neúčastnilo 
více posluchačů.  

Stanislava Kubíková
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V železárnách se opět jednalo
Na konci září se účastnili zá-

stupci ekologického výboru naše-
ho zastupitelstva, Milan Opatřil  
a Vratislav Kubík, spolu s mís-
tostarostkou Alenou Boháčovou 
dalšího jednání v Železárnách 
Štěpánov. Za slévárnu byli pří-
tomni tradičně Milan Huták 
- výrobní a technický ředitel, 
asistentka Lenka Havlíková, Ivo 
Jílek – vedoucí výroby, a externí 
podniková ekoložka Jana Tříletá.

Cílem bylo prodiskutovat 
změny, které nastaly v rámci ře-

šení dopadů železáren na okolí  
od posledního setkání, a určit 
další možné kroky ke zlepšení 
situace.

V návaznosti na předchozí 
stížnosti došlo ke snížení hluč-
nosti v nočních hodinách, dále 
bylo přislíbeno, že provoz ru-
šivého vibrátoru zásobníku fil-
tru rotační pece bude posunut  
z časných ranních hodin na dobu 
po 7. hodině. Železárny se rovněž 
pokusí snížit kolísavý hluk ven-
tilátoru u filtru kupolových pecí. 

Probíraly se samozřejmě i zápach 
a prašnost.

Velkou část setkání se dis-
kutovalo nad pozemky okolo 
kompostárny, kde dochází často 
k ukládání různých materiálů  
a hlavně o možnostech výsadby 
izolační zeleně na pozemcích ve-
dle železáren. Zde bylo záměrem 
městyse pozemky od majitelů 
případně i odkoupit s garancí,  
že se na nich nebude průmyslový 
provoz přibližovat blíže k ob-
čanům Olešničky. Jelikož jeden 

ze soukromých majitelů velkou 
část pozemků mezitím prodal 
železárnám, resp. společnos-
ti Foundry US s.r.o., řešili jsme  
i tuto novou skutečnost. Byli jsme 
ujištěni, že na pozemcích nebu-
de v budoucnu probíhat rušivá 
činnost a že s výsadbou izolační 
zeleně se stále počítá. Tato sku-
tečnost bude předmětem dalších 
jednání.

Za ekologický výbor 
Vratislav Kubík 
a Milan Opatřil

Již potřetí jste se mohli zúčast-
nit kurzu kreslení, který účastní-
kům odhaluje, co je to ZENTAN-
GLE. „Jde o zajímavou techniku, 
která vychází z člověka“, jak říká 
lektorka kurzu, paní Jana Hře-
bíčková. Rozložením slova ZEN-
TANGLE se dostáváme právě  
k tomuto významu – ZEN – cesta 
zevnitř člověka, TANGLE – čmá-
rat. „Jde tedy o jakési umělecké 
čmárání“, dodává paní Hřebíčko-
vá. Tuto techniku vymysleli Rick 
Roberts a Maria Thomas a skýtá 
zhruba 360 oficiálních znaků, 
které jsou obohacovány neustále 
o nové. Jde o umění, které upřed-
nostňuje vnímání sebe samého 
a především relaxaci. Při tvorbě 
opravdu zapomenete na vše ko-
lem a ponoříte se do vlnek, spirál, 
bublinek a odpočíváte. A že neu-
míte kreslit? Vůbec nevadí, vzory 

jsou jednoduché a jejich postup-
ným spojováním vzniknou díla, 
u kterých by mnozí nevěřili, že 
jsou právě vaším výtvorem. Sama 
lektorka říká, “To, jak to nakres-
líte, je správně, vše, co tam dáte, 
tam patří. Člověk se nemusí nijak 
omezovat a kreslí.“

Setkávání probíhají zhruba 
jedenkrát za měsíc na dvě ho-
diny. Nevadí, že se připojíte až  
při dalším setkání. Pro nově pří-
chozí jsou v krátkosti předešlé 
znaky zopakovány. Kurz je kon-
cipován tak, že má připravené ně-
jaké téma, předkreslený obrázek 
a účastníkům předvádí jednotli-
vé znaky, které jsou vhodné právě 
pro daný výtvor. Nejprve se tedy 
trénuje a pak přichází prostor  
pro vlastní tvorbu. „Na závěr je 
každý výtvor originál,“ dodává 
paní Hřebíčková.

Další setkání je 
prozatím plánované 
na 17. ledna v 16:30, 
opět v zasedací míst-
nosti městyse. Přijď-
te se odreagovat a 
odpočinout při tvor-
bě zentanglových 
obrázků.

Stanislava 
Kubíková

Loni měla 
p r e m i é r u 
módní pře-
hlídka „Zlatá 
sedmdesátá“, 
kterou při-
pravila Marta 
Bubeníková  
s modelkami 
- amatérka-
mi. Protože 
pobavila ne-
jen nás, ale 
měla úspěch 
i u diváků, 
letos přišla na řadu léta 50. a 60. 
Sehnat dobové šaty nebyla žádná 
legrace, ale ještě větší problém 
bylo najít vhodné manekýnky. 
Přestože naše děvčata jsou větši-
nou štíhlá jako proutek, šatičky 
z těch let oblékla jen málokterá. 
Díky tomu jste si však na „mole“   
v přísálí mohli prohlédnout 
spoustu nových modelek, které 
pobavily nejen v krásných šatech, 
ale třeba i v obyčejných zástě-
rách. Nové byly i tváře v řadách 
diváků, což nás moc potěšilo. 
Nezměněna zůstala moderátor-
ská dvojice, povolena byla tento-
krát řeč v rodném jazyce. Hlavní 
organizátorka Marta měla vše  
do detailů promyšleno a připra-
veno, jenže to by nebyly naše 

ženy, aby ji občas nepřekvapily 
něčím naprosto nečekaným. Ale 
ani šaty přinesené na poslední 
chvíli Martu nerozhodily, hned 
věděla, do které doby je zařadit 
a jaké vhodné informace doplnit. 
O zábavu a překvapení nebyla 
nouze. Jakmile Radka uviděla 
vařečku, hned ji napadla úžasná 
módní kreace. Také Luboš byl 
zaskočený vzkazem, aby oka-
mžitě sehnal láhev rumu! I ten 
byl totiž  zakomponován mezi 
módní doplňky.  Zlatým hřebem 
přehlídky byl tanec letkis, kte-
rý hned vyvolal otázku – co si  
pro nás Marta vymyslí příště? 

 To nevím, ale určitě se už na to 
moc těším.

Lenka Malá 

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA NAŠICH ŽEN Kurz kreslení
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ŠTĚPÁNOVŠTÍ  RODÁCI  A  OSOBNOSTI

Zpěvák, herec, dabér a mode-
rátor. Robert vystudoval gymná-
zium a poté muzikálové herec-
tví na Divadelní fakultě JAMU, 
kde r. 1999 absolvoval v titulní 
roli Thyla Ulenspiegla ve stej-
nojmenné hře Grigorije Gorina. 
Na JAMU účinkoval též v insce-
nacích Muž z kraje La Mancha  
a Pomáda.

V roce 1998 získal angažmá  
v Městském divadle Brno, je čle-
nem muzikálového souboru. 

Zde ztvárnil mnoho rolí: Ark-
tis (Babylon), Tony (West Side 
Story), Lysander (Sny nocí svato-
janských), Benvolio (Romeo a Ju-
lie), Rugby (Brouk v hlavě), Bed-
řich (My Fair Lady ze Zelňáku), 
Nikola Šuhaj (Koločava), Woof 
(Vlasy), Ježíš (Jesus Christ Su-
perstar)… Účinkoval též v před-
staveních Kean IV., Amadeus, 
Osudy dobrého vojáka Švejka, 
Romance pro křídlovku, Ginger 
a Fred, Jindřich VIII., Cyrano  
z Bergeracu, Cikáni jdou do nebe, 
Šumař na střeše, Papežka či  
ve scénickém provedení Bernstei-

novy Mše. Hostoval v pražských 
muzikálech Les Misérables a Car-
men (s Lucií Bílou).

Nejnovějším počinem je ně-
kolik rolí v novém činoherně 
hudebním díle Vrabčák a Anděl 
o životě Edith Piaf a Marlene 
Dietrich a role Johna Thayera  
v osudovém muzikálu Titanic  
v režii Stanislava Moši. Na prk-
nech MdB se představil i v ma-
ďarském muzikálu Evangelium 
o Marii v režii Stana Slováka  
a dále jako Otec Thaler v muziká-
lu Prodaný smích. Od listopadu 
2016 účinkuje v Zamilovaném 
Shakespearovi v roli Edmunda 
Tilneyho.

V září roku 2016 se začal Ro-
bert objevovat v roli právního 
zástupce v seriálu TV JOJ Family 
Soudní síň.

Věnuje se též dabingu (Jake 
Gylenhall, Elijah Wood…), orga-
nizování a moderování společen-
ských akcí a koncertní činnosti. 
Podporuje výrazně Nadační fond 
dětské onkologie Krtek. 

Podílel se na vzniku řady CD 
a DVD z muzikálů. Několikrát 
vystupoval nezištně i ve Štěpá-
nově. V roce 2007 totiž objevil  
s manželkou chatu ve Štěpáno-
vě a o 7 let později v rozhovoru  
o Štěpánově pronesl: „Zamilova-
li jsme se takřka na první pohled  
a jsme zamilovaní dodnes. Če-
kám, kdy se začnou prodávat trič-
ka s nápisem I love Štěpánov!“

Škoda, že tohle vyzvání je už 
minulostí a že sousedé neudělali 
vše pro to, aby Robert ve Štěpá-
nově drápkem uvízl. V srpnu 
2016 se z našeho městečka odstě-
hoval...

Hynek Jurman

20. MgA. ROBERT  JÍCHA  
(17. září 1976 Brno) 

Když jsem dětem oznámila, že 
se jdu podívat na pohádku Sně-
hurka a sedm trpaslíků, překvapil 
mě synovec otázkou: „Jé, ono tam 
bude sněžit?“ A to mě inspirova-
lo k otázce směřované na Mílu 
Chalupníkovou, členku našeho 
ochotnického spolku: 

Mílo, počítali jste při nastu-
dování hry s možností, že děti 
klasickou pohádku O Sněhur-
ce neznají? Jak jste vůbec přišli  
k nápadu této modernější verze?

Klasickou pohádku děti urči-
tě znají a mají ji rády. Co se týká 
modernějšího pojetí, tak scénář 
mi poskytla jedna moje známá, 
která vede ochotnický spolek 
ve Škrdlovicích. Tato verze byla 
upravena „po štěpánovsku“, ale 
zároveň jsme chtěli v příběhu do-
držet klasickou dějovou linii. 

Překvapivé bylo i obsazení, 
téměř všichni hráli role opačné-
ho pohlaví, jak jste na ten nápad 
přišli?

V našem spolku chybí „chla-
pi“, tak doplňujeme mužské role 
ženskými variantami či naopak. 
V případě obsazení Sněhurky 
nás ihned napadlo dát tuto roli 
Pavlu Lukáškovi. Myslíme, že to 
byla úžasná volba, protože Pavel 
dokáže svými improvizačními 
schopnostmi vytvořit z postavy 
to, co ani není ve scénáři. A Rad-
ka Pytlíková chtěla hrát konečně 
královnu, ale jako vždy pojala 
svoji roli po svém a domníváme 
se, že splnila očekávání diváků. 
Lída Lukášková již tradičně hrála 
mužského v roli komořího. Petra 
Kincová a její princ Narcis - pros-
tě jsme neměli dalšího mužského 
a Hynek Jurman chtěl hrát jen 
malou roličku kata. Všichni jsme 
se při rozdělování rolí shodli  
v tom, že tato varianta bude nej-
lepší.

Představení mělo na prv-
ní pohled jednoduché kulisy,  
na druhý pohled jsem však ob-
divovala, jak promyšleně se scé-
ny mění a herci si při střídání 

nepřekáží. Bylo těžké to namy-
slet?

Scénu a kulisy jsme měli pro-
myšlené téměř ihned, kulisy jsme 
malovaly já a Bára Hošková, Iveta 
Hošková nám pomáhala utvářet 
další jevištní dekorace. Proměny 
scén se nacvičovaly dost dlouho, 
protože zapamatovat si kdo, kdy 
a co zrovna odhrne nebo zahr-
ne, dá někdy pořádně zabrat.  
A k tomu si ještě nepřekážet. 
Však byla při zkouškách někdy 
pořádná legrace. 

Povíš něco i k výběru hudby?
S výběrem té základní hudby 

nám pomohl můj zeť, který pra-
cuje jako korepetitor v Janáčkově 
divadle v Brně (balet Sněhurka). 
Ostatní doplňky jsme vybíraly  
s Bárou, která nám vždy zajišťuje 
funkci zvukaře. Touto cestou jí 
moc děkuji, protože i ona patří  
k tomu, co dělá divadlo diva-
dlem. 

Vrátím se ještě k dětem, jim 
se líbily scény, ve kterých byl po-
užit trochu „lidovější“ slovník. 
Starší generace ale toto trochu 
kritizovala, nemrzí vás to?

K tomu moc nic neřeknu, pro-
tože jadrnější slovník byl použit 
jen ve 2 případech a navíc by se 
diváci ani moc nedivili, kdyby 
slyšeli výrazy už i těch nejmen-
ších dětí. A toto divadelní před-
stavení bylo určeno nejen dětem. 
Myslíme si, že děti vidí a slyší 
všude kolem sebe horší věci. 

V představení se objevila 
spousta nových tváří a jejich 
výkony byli diváci nadšeni, po-
čítáte s nimi i do budoucna?

Určitě s nimi počítáme a ještě 
jim touto cestou děkuji, že měli 
odvahu vystoupit před tolika di-
váky.

Tu odvahu musím ocenit i já. 
Jen připomínám, že naši ochot-
níci nemají režiséra, hru tedy 
nacvičují tak, jak to sami cítí, 
dělí se o rady i nápady a nebo-
jí se navzájem zkritizovat. Míle 

Chalupníkové dě-
kuji za rozhovor  
a všem ochotníkům 
přeji, ať Vám to 
nadšení vydrží a ať 
máte vždy tak plný 
sál, jako byl letos při 
premiéře!

Jménem diváků 
děkuji za pěkný zá-
žitek.

Lenka Malá

SNĚHURKA  A  SEDM...

Odpoledne plné hudby
Příznivci dobré muziky a har-

monikářského umění se mohli 
v sobotu 10. prosince 2016 zú-
častnit prvního ročníku setkání 
harmonikářů. Své umění přijeli 
předvést muzikanti všech věko-
vých kategorií od Trutnova až  
po Mikulov. Na setkání vystou-
pilo celkem 29 účinkujících. Mezi 
nimi byli i mladí muzikanti z 
naší základní školy, kteří se ujali 
nelehkého úkolu vystoupit hned  
po zahájení a sklidili od všech 
přítomných zasloužený potlesk. 

Samotní účinkující i návštěvní-
ci si užili odpoledne plné hudby. 
Snad každý si našel nejednu pís-
ničku, kterou si zazpíval, a od-
vážlivci se nebáli pustit i do tan-
ce. Při loučení nechybělo přání 
všeho dobrého do nového roku, 
ale i přání, aby tato setkání měla 
pokračování i v dalších letech.

Alena Boháčová
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O rakouském hlavním městě 
jsme si hodně povídali při vý-
uce němčiny, ukazovali jsme si 
významné budovy, seznámili se 
se slavnými osobnostmi z ob-
lasti historie, hudby, výtvarné-
ho umění. Na plánovanou cestu 
do adventní Vídně jsme tak byli 
všichni výborně připraveni. Star-
ší žáci z 9. ročníku měli dokonce 
nacvičené dialogy na téma naku-
pování. 

Ráno 13. prosince jsme plni 
očekávání, zda se vše vydaří, jak 
má, nasedali do autobusu a vyda-
li se na tříhodinovou cestu k na-
šim jižním sousedům. Díky panu 
průvodci cesta rychle ubíhala  
a jeho výklad ještě prohloubil 
naše dosud nabyté znalosti. 

Po návštěvě architektonické 
vídeňské památky Hundert-
wasserhaus jsme projeli velkole-
pou Okružní třídou (Ringstraße) 
a podél ní jsme obdivovali bez-
počet monumentálních staveb, 
které byly vybudovány v období 
historismu v 60. až 90. letech 19. 
století. Tyto budovy, od Státní 

opery až po Uměleckohistorické 
muzeum, dnes patří k těm nej-
důležitějším pamětihodnostem 
Vídně.

Vydali jsme se po stopách 
bývalé habsburské monarchie  
a nahlédli do Hofburgu, cent-
ra někdejší obrovské říše. Lesk  
a slávu bývalých císařů dává tušit 
i Dóm sv. Štěpána, který se stal 
symbolem Vídně a je nejvýznam-
nější gotickou stavbou v Rakous-
ku.

Prošli jsme zdejší adventní trhy 
se spoustou stánků a obchůdků  
s vánoční tematikou. Ochutnali 
jsme punč přímo v historickém 
jádru města. Při zpáteční cestě 
jsme si levně pořídili v moder-
ním obchodním centru Primark 
pár nových kousků oblečení  
do našeho šatníku.

Domů jsme se vraceli spokoje-
ni, že jsme dokázali využít svých 
jazykových dovedností a že nám 
počasí přálo plně načerpat vá-
noční atmosféru jednoho z nej-
krásnějších měst Evropy. 

Petra Stárková

Návštěva  adventní  Vídně

Vánoční svátky začínají 24. 
prosince, ale koledování v Bo-
rověnce už mnohem dříve.  
Ze starších členů souboru rostou 
šikovní muzikanti, a tak jsme se už  
od začátku října mohli pustit  
do nácviku několika koled  
v úpravách Jaroslava Krčka z re-
pertoáru souboru Musica Bohe-
mica - dýchá z nich středověk.  
S malými dětmi jsme zase tréno-
vali koledování tradiční, s říkač-

kami i nejznámějšími koledami. 
Celé jsme to doplnili koledami  
z minulých let, které jsme si ob-
líbili. Každé z dětí má v pásmu 
svůj sólový kousek. Představili 
jsme se už na Edenu i na Pern-
štejně. Pokud chcete naše vystou-
pení vidět, budeme se na Vás těšit  
27. prosince v kostelíčku v Dol-
ním Čepí nebo na konci doby vá-
noční ve štěpánovském kostele.

Bohumila Blechová

Čas radosti, veselosti  
aneb Vánoce s Borověnkou

 
 

Zveme Vás na  

VÁNOČNÍ KOLEDOVÁNÍ  
souboru Borověnka ze Štěpánova nad Svratkou  

 
dne 27.12. v 18 hodin  

v kostelíčku v Dolním Čepí 

Blíží se konec adventu, doby 
rozjímání, naděje, shonu a bi-
lancování. Proto bych se i já ráda 
ohlédla za činností našeho škol-
ního sboru v tomto náročném 
období.

Kde všude jste nás mohli vidět 
a slyšet?

V sobotu 26. listopadu jsme za-
zpívali na Vánočním koledování 
v bystřickém amfiteátru, hned 
druhý den jsme rozsvěcovali vá-
noční strom v Ujčově. Bronzová 
neděle patřila vystoupení na far-
mě Eden, stříbrná tradičnímu 
koncertu v honosné kapli hradu 
Pernštejn. Ve čtvrtek 15. prosince 
jsme zavítali do Brna, kde na nás 
čekalo zaplněné náměstí Zelného 
trhu. Ve středu jsme zpěvem ko-
led přinesli vánoční atmosféru 

do naší školy.
Závěrem bych chtěla poděko-

vat zpěvákům a jejich rodičům  
za trpělivost a pečlivost při pří-
pravě a realizaci vystoupení, ve-
dení školy za všestrannou pod-
poru, našim mecenášům a všem, 
kteří nás rádi poslouchají. Ještě 
bych vás ráda pozvala na naše 
poslední vánoční vystoupení.  
V pátek 23. prosince zakončíme 
náš adventní maraton v Bystři-
ci nad Pernštejnem, kde zazpí-
váme při příležitosti rozdávání 
Betlémského světla u Kostela sv. 
Vavřince.

Krásné Vánoce a šťastný nový 
rok 2017! 

Eva Čepičková

Advent s Labyrintem
Podzim je období sklizně,  

a tak jsme se s žáčky z prvního  
a druhého ročníku koncem října 
zaměřili na jablíčka, která do na-
šeho kraje neodmyslitelně patří. 
Každé z dětí přineslo jablíčka  
do soutěží o nejkrásnější a nej-
chutnější jablko. Děti poctivě 
hodnotily a ochutnávaly, aby 
vybraly ta nejlepší. Ale nejen 

to. Jablíčka se nám připletla  
i do hodin českého jazyka (čtení 
o jablkách i jabloních), matema-
tiky (počítání jablíček), hudeb-
ní, pracovní i výtvarné výchovy  
a nejvíce do prvouky.  Z psaných 
i malovaných receptů bychom 
mohli vydat jablečnou kuchařku.

Bohumila Blechová

Pěvecký sbor Labyrint v kapli hradu Pernštejn



Dnes přináším malou fo-
tografii z Velké Olešničky. Je  
na ní zachyceno Švoncovo sta-

vení (dnes Urbanovo) z Velké 
Olešničky č. 1. Většinou si pa-
matujeme před dnešním stave-
ním dvě velké lípy, které už vzaly  
za své, a mezi nimi litinový kříž 
věnovaný hrabětem Mitrovským 
v roce 1861. Ten jediný zůstal 
dodnes. Na unikátní fotografii je 
však ještě staré původní stavení. 
Vyfoceno bylo v roce 1934 a vzá-
pětí zbouráno. Hynek Jurman
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Fotografie z Velké Olešničky

MIKULÁŠ  2016 VÍTÁNÍ  OBČÁNKŮ
Mikulášská nadílka přinesla 

letos mnohá příjemná překvape-
ní. Tím prvním byla nádherná 
pařezová chaloupka s nápisem 
JEŽÍŠKOVA POŠTA, do které 
můžete házet svá přání, zazvonit 
si pro štěstí nebo se jen potěšit po-
hledem na ni. Také příchod čertů 
byl letos organizovaný. Z pomysl-
ného pekla vyběhli za doprovodu 
hudby a světelných efektů, teprve 
pak se vmísili mezi děti a trochu 
je vystrašili. Hudba také uvádě-
la Anděla s Mikulášem, který 
nám pak kouzelnou prskavkou 
rozsvítil stromeček. Nově se pak 

některé děti zalekly mikrofonu  
a poprvé byl slyšet kromě krás-
ných básniček a písniček i pláč. 
Ale jen na chvilku, slzičky brzy 
vystřídaly jiskřičky radosti z ta-
jemna nadpozemských postavi-
ček a hlavně nadílky. A překvape-
ný byl i Mikuláš! Také on dostal 
dárek, z kouzelného obrázku  
z dětských rukou byl opravdu 
dojatý. Sněhové překvapení se 
sice nekonalo, ale i tak jsme od-
cházeli domů příjemně svátečně 
naladěni.

Lenka Malá

Ve čtvrtek 1. prosince jsme 
již tradičně připravili setkání  
pro rodiče a žáky 8. a 9. roční-
ku se zástupci ze středních škol. 
Rodičům byly předány aktuální 
informace týkající se přijíma-
cího řízení v letošním školním 
roce. Letos čeká na žáky celá řada 
změn, týkají se například změn 
termínů, povinné jednotné při-
jímací zkoušky u maturitních 
oborů, možnosti termínů koná-
ní jednotné zkoušky, zápisových 

lístků a jejich vydávání, vyplňo-
vání přihlášky a jiné. Věříme, 
že si rodiče odnesli potřebné 
informace a udělali si předsta-
vu o systému přijímacího řízení  
i novinkách. Nemalou měrou  
ke zdárnému průběhu našeho 
minifestivalu přispěli zástupci  
ze středních škol nabídkou za-
jímavých možností, které jejich 
školy nabízí.

Dáša Kameníková

Minifestival vzdělávání v základní škole 

Aktuálně 
z mateřské školy 

V mateřské škole jsme postup-
ně opustili podzimní témata a vě-
nujeme se krásnému adventnímu 
času. Přinášíme informace o na-
šich nejaktuálnějších činnostech.

Předvánoční tvoření s rodiči
Začínáme 28. listopadem, 

kdy jsme společně s rodiči tvo-
řili vánoční výzdobu. Počáteční 
rozpaky, co kdo umí, dokáže, 
do čeho se má kdo pustit, vy-
střídala úžasná skupinová čin-
nost. Zapojili se opravdu všichni.  
Pod šikovnýma rukama nejen 
dětí, vznikaly krásné vánoční 
ozdoby. V šatně nám teď poletují 
andílci, na větvích se houpají oz-
doby z uschlého chleba, vstupní 
prostory se rozzářily zimními 

motivy. Jsme rádi, že si rodiče 
přišli užít trochu výtvarné rela-
xace se svými ratolestmi a zasta-
vit se tak v předvánočním shonu. 

Mikulášská nadílka
5. prosince nezapomněl Miku-

láš se svojí družinou ani na děti 
v mateřské škole. Ráno jsme děti 
s tímto dnem plným očekávání, 
překvapení a trochu i tajemství 
seznamovali prostřednictvím 
básniček a pohádky. Při rozsvíce-
ní druhé adventní svíčky jsme si 
povídali o bytostech, které měly 
školku navštívit. Mikulášskou 
nadílku si připravili žáci z páté-
ho ročníku. Čerty se to během 
dopoledne ve školce jen hemžilo. 
Děti trpělivě seděly a snažily se 
nedát znát svůj strach a napětí 
z rohatých kamarádů. Ti k nim 
přistupovali opatrně, aby někoho 
příliš nevyděsili. Hromadně pak 

děti zazpívaly nejen Mikulášovi  
a na oplátku dostaly drobnou 
sladkost. Větší balíček, který jim 
Mikuláš také donesl, si pak odná-
šeli všichni při odchodu domů.

Cesta do Betléma
Středeční dopoledne (7. 12.) 

jsme s dětmi cestovali do Bet-
léma. Tuto dlouhou cestu nám 
zprostředkovalo Divadélko Kůz-
le s představením Cesta do Bet-
léma. Herci poutavou formou 
dětem přiblížili, kdo se v Belté-
mě narodil a kdo se na Ježíška 
přišel podívat. Představení bylo 
interaktivní, a tak se některé děti 
dostaly i na pódium, ostatní se 
zapojovaly ze svých míst. 

Zdobení stromečků
Očička dětem zářila, jakmi-

le se ve školce objevily vánoční 
stromečky. Velký je instalován 
v dolní třídě a malého se dočka-

ly i děti z horní třídy. Všichni se 
společně pustili do zdobení. No  
a aby zdobení nebylo málo, vy-
tvářeli jsme ozdoby také pro vel-
ký vánoční strom na štěpánov-
ském městečku. Připojili jsme se 
tak k dalším, kteří tento strom 
chodili rozveselit svými ozdoba-
mi. Při procházkách jsme pak na 
něho ozdoby připevnili a všichni 
si zazvonili na zvoneček u Je-
žíškovy pošty.

Učitelky z MŠ

9. listopadu byli v obřadní síni úřadu městyse přivítáni noví občánci: 
Vít Viktorin, Natálie Sychrová, Tomáš Peňáz, 

Ondřej Procházka a Jan Novotný 
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Než se změnil v zimní letní čas,
strašidýlka dorazila mezi nás!
Děti se jich ale vůbec nebály,
lampiony a lucerničky rozžaly,
od školy pak vesele putovaly,
rozmanitá strašidla potkávaly.
V parku ohnivý muž s bludičkou,
lákali je prolézt velkou kapičkou.

U štoly pak permoníci postávali,
do tajemné chodby děti zvali,
lesní muži je pak k sobě lákali,
za hod šiškou do koše zatleskali.
Vzhůru pak děti rozzářeně hleděly,
tam se lampiony štěstí vznášely!
Stojí-li blízko někdo, kdo nás má rád,
nemusíme se tmy zimní vůbec bát! 

Lenka Malá

 SL AVNOSTI S VĚT ÝLEK 

VÁNOČNÍ PŘÁNÍ

Už chladivý vítr stromům svlékl 
listí,

přichází paní Zima, to jsme si jistí.
Nejspíš bude opět veselá a hravá,
potěší sněhem, pak teplo rozdává,
co od ní čekat, tedy nikdy nevíme,
ale na kouzlo Vánoc už se těšíme.
Než rok další vklouzne zmrzlými 

vrátky,
přejeme Vám šťastné 

a veselé svátky!

Za redaktorský 
tým

Lenka Malá

Příští bruslení na zimním stadionu v Bystřici nad Pernštejnem po-
řádané štěpánovským městysem se uskuteční v úterý 27. prosince 
2016 od 14:45 do 15:45 hodin. Všichni zájemci jsou srdečně zváni.


